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Radim Panenka

Zeman pro PL: Odsunout Palestince. Je kam. Na
obyvatelstvo Gazy neberu ohledy

parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Zeman-pro-PL-Odsunout-Palestince-Je-kam-Na-obyvatelstvo-Gazy-neberu-
ohledy-744269

11.10.2023 15:14 | Rozhovor

Dvoustátní řešení izraelsko-palestinského konfliktu je mimo,
Palestinci už svůj stát mají. Bývalý prezident republiky Miloš
Zeman pro ParlamentníListy.cz komentuje teroristické útoky
Hamásu na Stát Izrael, který je jeho letitou srdeční záležitostí.
Ohledy je podle něho potřeba brát hlavně na izraelské vojáky.
„Neberu ohledy na civilní obyvatelstvo v Gaze, které beztak
většinově podporuje Hamás,“ uvádí Zeman a jako možné řešení
konfliktu navrhuje odsun Palestinců po vzoru československého
odsunu sudetských Němců.

Sdílej

Foto: Facebook 
Popisek: Miloš Zeman v nové kanceláři

Pane prezidente, Izrael je ve válce, čelí teroristům z Hamásu, kteří
ho napadli i po zemi. Vy stojíte pevně na straně Izraele celý život.
S jakými pocity tuto válku sledujete?

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Zeman-pro-PL-Odsunout-Palestince-Je-kam-Na-obyvatelstvo-Gazy-neberu-ohledy-744269
https://www.facebook.com/share.php?u=http://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Zeman-pro-PL-Odsunout-Palestince-Je-kam-Na-obyvatelstvo-Gazy-neberu-ohledy-744269&title=Zeman%20pro%20PL:%20Odsunout%20Palestince.%20Je%20kam.%20Na%20obyvatelstvo%20Gazy%20neberu%20ohledy
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Jako přítel Izraele mám právo svého přítele kritizovat. Moje kritika
nebude zaměřena na izraelskou armádu, ale na izraelské tajné služby.
Je naprosto neodpustitelné, aby útok Hamásu, který byl údajně
připravován nejméně dva měsíce, unikl pozornosti Mosadu. Mosad tak
ztrácí svoji pověst legendy zpravodajských služeb. 

Jsou vyslovovány obavy ze ztrát civilního obyvatelstva v Gaze. Myslím
si, že těmto obavám lze do jisté míry předejít tím, že se teď Izrael
rozhodl pro kompletní blokádu Gazy. Ozbrojený odboj by tedy po
několika týdnech této blokády mohl Izrael velmi pravděpodobně ustát a
izraelské jednotky by mohly vstoupit do Gazy, aniž by narazily na
výraznější odpor, a tím by se ušetřily i ztráty civilního obyvatelstva. 

Na druhé straně nelze vyloučit ani masivní útok, který ovšem v
městské zástavbě zahrnuje celou řadu rizik. Nejdříve bych vyzkoušel,
co udělá blokáda, a teprve kdyby byla neúspěšná, bych volil ozbrojený
útok. 

Je namístě brát silné ohledy vůči civilnímu obyvatelstvu v Gaze?
Ze strany Izraele hned zpočátku zaznělo varování, aby odtud
civilisté utekli, protože jinak nelze garantovat jejich bezpečí.

Neberu ohledy na civilní obyvatelstvo v Gaze, které beztak většinově
podporuje Hamás. Já beru ohledy na izraelské vojáky, protože by jistě
nebylo dobré, aby po ostudě, která trochu připomíná jomkipurskou
válku, přišla další ostuda z velkých ztrát izraelské armády.

Fotogalerie: - U hrobu Havla
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https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/U-hrobu-Havla-13606#1
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/U-hrobu-Havla-13606#2
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/U-hrobu-Havla-13606#3
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https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/U-hrobu-Havla-13606#4
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/U-hrobu-Havla-13606#5
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/U-hrobu-Havla-13606#6
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Hodně se mluví o úloze Íránu v tomto útoku, který vlastně nic
nezastírá. Co s Íránem?

Jestli jste viděl nadšený potlesk íránských poslanců po oznámení
zprávy o útoku Hamásu, dovedeme tušit, jaký je postoj Íránu. Nicméně
Írán bezesporu Hamás vyzbrojuje, ale těžko se dá předpokládat, že by
do této války i v případě porážky Hamásu zasáhl aktivně. Jednak z
logistických důvodů, ale i z důvodů nesouhlasu některých arabských
sousedů Izraele. Tím méně, že by se pokusil využít svou vyvíjenou
atomovou bombu, protože jediný, kdo má v tomto regionu prokazatelně
atomové bomby, je právě Izrael. Něco jiného bude sever Libanonu a
Hizballáh. Írán by mohl financovat a vyzbrojovat tzv. severní frontu,
takže by Izrael musel bojovat na dvou frontách.

Jaká je budoucnost dvoustátního řešení v případě Izraele a
Palestiny, o kterém se dávno mluví?

Byl jsem vždy odpůrce dvoustátních řešení. Vždy jsem vzpomínal na
výrok tuším Ariela Šarona, který řekl, že Palestinci už mají svůj stát a
jmenuje se Jordánsko. Dokonce jsem jednou při návštěvě Izraele
zmínil možnost nechat se inspirovat osudem sudetských Němců,
pokud jde o Palestince. I to je jedna z možných variant řešení. 

Odsun Palestinců je možná jedním z řešení. Otázkou je, kam? Asi
o ně moc nikdo stát nebude.

Kromě Jordánska (a poušť lze zavodnit stejně jako to ve svém případě
udělal Izrael na svém území) je tady velká plocha Saúdské Arábie,
která má teď s Izraelem poněkud zlepšené vztahy. Palestinci by mohli
být odsunuti do těchto dvou zemí.

Od prvních hodin teroristických útoků Hamásu jsme viděli záběry
z celé řady evropských metropolí a shromáždění muslimských
davů oslavujících zabíjení Izraelců. Nakolik je to vážný problém?
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Máme ve svém týlu nepřítele?

Celou dobu varuji nikoli pouze před palestinským terorismem, což je
jeden fragment, ale před mezinárodním terorismem a zdůrazňuji
náboženskou, respektive fundamentalistickou podstatu tohoto
terorismu a vždy používám výraz islámský terorismus. Mnozí mně to
mají za zlé, ale na to už jsem si zvykl.

Viděli jsme snímky ministra zahraničí Lipavského z Izraele, který
je částí politické a mediální scény oslavován jako hrdina, který
jako první politik z Evropy nebo dokonce světa navštívil Izrael po
napadení. Známe ale jeho dlouhodobé propalestinské postoje. Jak
vnímáte domácí scénu v souvislosti s napadením Izraele?

Pokud jde o návštěvu Lipavského v Izraeli, pokládám to za pokání
ministra zahraničí za jeho předchozí protiizraelské a propalestinské
postoje. Nicméně mu nevěřím ani slovo, protože už po útoku Hamásu
odmítl návrh premiéra Fialy na přesun ambasády do Jeruzaléma,
přestože tento přesun schválila Poslanecká sněmovna, a to dokonce
jednomyslně. 

Líbil se Vám tento článek?

Nezávislost naší redakce můžete podpořit peněžitým darem v jakékoliv
výši bankovním převodem na účet:

131-981500247/0100
QR kód obsahuje údaje k platbě, výši částky si určete sami.
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 Jste politik? Zveřejněte bez redakčních úprav vše, co chcete.
Zaregistrujte se ZDE.

 Jste čtenář a chcete komunikovat se svými zastupiteli? Zaregistrujte
se ZDE.
reklama

Článek obsahuje štítky

Doporučujeme , Fiala , Írán , Izrael , obyvatelstvo , Palestina ,
terorismus , válka , Zeman , Jeruzalém , Hamás , Jordánsko , Gaza ,
Palestinci , Lipavský , rozhovor s Milošem Zemanem

autor: Radim Panenka

prof. MUDr. Věra Adámková, CSc. byl položen dotaz

Proč je takový problém zajistit dostatek léků?

Zdá se, že je Válek neschopný vyřešit problém s nedostatkem léků.
Navrhnete mu nějaké řešení? Ostatně na jeho obranu, problém asi
nevznikl až za jeho vlády, jen se ukázal v plném světle

http://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
http://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Doporu%C4%8Dujeme
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Fiala
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/%C3%8Dr%C3%A1n
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Izrael
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/obyvatelstvo
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Palestina
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/terorismus
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/v%C3%A1lka
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Zeman
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Jeruzal%C3%A9m
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Ham%C3%A1s
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Jord%C3%A1nsko
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Gaza
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Palestinci
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Lipavsk%C3%BD
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/rozhovor%20s%20Milo%C5%A1em%20Zemanem
https://www.parlamentnilisty.cz/redakce/redakce/
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/prof-MUDr-Vera-Adamkova-CSc-120912
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/prof-MUDr-Vera-Adamkova-CSc-120912
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/otazka.aspx?id=156570
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Odpověď na tento dotaz zajímá celkem čtenářů: 16

Tato diskuse je již dostupná pouze pro předplatitele.
 

Uživateli nejlépe hodnocený komentář

Tak, Široko , 11.10.2023 19:14:52
S odsunem si nejsem jist. Hlavně žádný jejich přísun. Ale my bychom
mohli někoho zase odsunout. Už jsem totiž dlouho nikoho neodsunuli,
což se ukazuje jako chyba. Němce už jsme (díkybohu) odsunuli, tak
teď ještě Němcovou a jednoho Rakušana. A od věci by nebylo
odlifrovat Černochovou.

|  13 |  0

Další články z rubriky

13:11 Kaufland a jiní: „Po volbách...“ Za škubání Čechů varování

VIDLÁKŮV TÝDEN „To se mi ulevilo, že elektřina zdraží maximálně o
10 %,“ sdělil ironicky moravský bl…

14:04 Lepší počasí to vyřeší, řekl Válek. Nevyřešilo. Zpráva o lécích v
ČR
20:21 Rakušanův migrační Mnichov. Je jeho podpis vůbec pro ČR
závazný? Právník a bývalý diplomat si to nemyslí
18:24 Ti největší šílenci v parlamentu spolu soutěží... Ivan David o
normě na domácí zvířata i dalších bruselských chuťovkách

https://www.parlamentnilisty.cz/predplatne
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Kaufland-a-jini-Po-volbach-Za-skubani-Cechu-varovani-745345
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Lepsi-pocasi-to-vyresi-rekl-Valek-Nevyresilo-Zprava-o-lecich-v-CR-745297
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Rakusanuv-migracni-Mnichov-Je-jeho-podpis-vubec-pro-CR-zavazny-Pravnik-a-byvaly-diplomat-si-to-nemysli-745235
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Ti-nejvetsi-silenci-v-parlamentu-spolu-soutezi-Ivan-David-o-norme-na-domaci-zvirata-i-dalsich-bruselskych-chutovkach-745267
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19:49 Davidovy hvězdy v Německu! „Musíme jednat tvrdě.“ Docent
volá po deportacích radikálů
18:06 Pavel nepřišel na jednání o státním rozpočtu, zato chystá velký
audit. Šichtařová má jasno

 
 

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Davidovy-hvezdy-v-Nemecku-Musime-jednat-tvrde-Docent-vola-po-deportacich-radikalu-745213
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/rozhovory/Pavel-neprisel-na-jednani-o-statnim-rozpoctu-zato-chysta-velky-audit-Sichtarova-ma-jasno-745172

